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prof. dr. sc. nedjeljko perić 1. 
listopada prošle godine postao 
je dekan Fer-a. svoju je 
profesionalnu karijeru započeo 
u elektrotehničkom institutu 
“rade Končar” u zagrebu, 
gdje je radio od 1973.-1993. na 
radnim mjestima od stručnog 
suradnika do direktora sektora 
za automatizaciju i informatiku. 
na Fer-u se zaposlio 1993. 
bio je predstojnik zavoda 
za automatiku i računalno 
inženjerstvo Fer-a (u dva 
mandata, od 1996. - 1998. i 
od 2000. - 2004.). prodekan 
za znanost Fer-a bio je u 
razdoblju od 1998. do 2000. 
pod njegovim mentorstvom 
izrađena su 163 diplomska 
rada. Autor/koautor je 
preko 220 znanstvenih i 
stručnih radova objavljenih 
u znanstvenim časopisima 
i u zbornicima radova. U 
dosadašnjem radu bavio se 

širokim spektrom problema 
vezanih uz istraživanje, razvoj 
i primjene složenih sustava 
upravljanja raznorodnim 
postrojenjima i procesima. 
U zadnjih šest godina 
usmjerio se, zajedno s 
njegovim istraživačkim 
timom, na istraživanje, razvoj 
i primjene naprednih metoda 
za upravljanje obnovljivim 
izvorima energije.

Možete li nam reći o strategiji 
razvoja Fer-a?

- Strategija razvoja FER-a zasniva na 
usmjeravanju sveukupne djelatnosti 
Fakulteta prema visokim razinama 
nastavnih, znanstvenoistraživačkih 
i stručnih postignuća te stvaranje 
potrebnog institucionalnog okvira 
za ta postignuća, vodeći računa 
o aktualnim okolnostima u kojima 
Fakultet djeluje. Pod institucionalnim 
okvirom poglavito podrazumijevam 
brigu za razvoj ljudskih resursa 
i učinkovitu organizaciju svih 
službi Fakulteta. Samo usklađen, 
osmišljen i integriran razvoj nastavne 
djelatnosti, znanstvenoistraživačke i 
stručne djelatnosti, ljudskih resursa 
i organizacijskog ustroja jamče 
dugoročno vodeću poziciju FER-a 
u RH te konkurentnost, a ujedno 
i partnerski odnos sa srodnim 
fakultetima u srednjeeuropskom 
okruženju i u europskom 
istraživačkom i obrazovnom prostoru. 

Kako ocjenjujete suradnju 
Fer-a i ericssona nikole 
tesle?

- FER mora trajno biti svojevrsni 
generator novih znanstvenih ideja i 
spoznaja koje će prenositi u hrvatsko 

gospodarstvo na različite načine. 
Najneposredniji je način prenošenja 
tih ideja i spoznaja kroz nastavni 
proces, obrazovanjem magistara 
struke i doktora znanosti. Jednako 
su važni licenciranje znanstvenih 
postignuća i inovacija te izravni 
istraživačko-razvojni i visokostručni 
projekti za gospodarstvo. Suradnja 
FER-a i Ericssona Nikole Tesle do 
sada je bila vrlo dobra, a uvjeren sam 
da ta suradnja može biti i izvrsna. 
Da bismo postigli izvrsnost moramo 
raditi na unaprjeđenju svih onih 
modela suradnje s kojima smo do 
sada bili zadovoljni te pronalaziti i 
nove modele kao što su partnerstvo 
FER-a i Ericssona Nikole Tesle u EU 
projektima te financiranje znanstvenih 
novaka koji bi se nakon doktoriranja 
zaposlili u Ericsson Nikola Tesli te 
dalje jačali naše partnerstvo. 

Koji su vaši prijedlozi za 
poboljšanje rada akademske 
zajednice u Hrvatskoj? 

- Akademska zajednica treba biti 
svjesna činjenice da će proračunska 
sredstva za visoko obrazovanje i 
znanost i dalje biti nedovoljna za 
dobro funkcioniranje akademskih 
sastavnica. Stoga trebamo 
uložiti mnogo truda u natjecanju 
za međunarodne projekte kao 
i u projekte s gospodarstvom. 
Akademska zajednica i sve 
institucije zadužene za visoko 
školstvo i znanost trebaju razumjeti 
organsku povezanost između 
obrazovanja, istraživanja i inovacija 
i na tome spoznajnom trokutu 
graditi srednjoročne i dugoročne 
strategije razvoja. Istraživanja koja 
provodimo u našim akademskim 
institucijama moraju mnogo češće 
rezultirati inovacijama koje će stvarati 
podloge za nove proizvode i usluge. 
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Suradnja i projekti
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S početkom 2011. godine započeo 
je trogodišnji paneuropski projekt, 
vezan uz ICT Policy Support 
Programme, s ciljem osiguravanja 
značajnih unaprjeđenja prometne i 
javne sigurnosti. Nazvan Harmonised 
eCall European Pilot (HeERO), uz 
podršku i djelomično financiranje 
Europske komisije, ovaj projekt 
treba uspostaviti esencijalni 
okvir i potvrditi funkcionalnosti i 
performanse eCall-a, automatske 
dojave o cestovnim prometnim 
nezgodama putem točke za 
preuzimanje poziva građana 
(Public Safety Answering Point - 
PSAP) u devet europskih zemalja, 
uključujući Hrvatsku i Švedsku. eCall 
usluga treba osigurati glasovnu 
komunikacijsku vezu između 
vozila sudionika nezgode i PSAP-a 
te omogućiti slanje minimalnog 
skupa podataka (Minimum Set of 
Data - MSD) vezanog uz vozilo u 
nezgodi (koji uključuju jedinstveni 
broj vozila, položaj procijenjen od 
strane GPS sustava, smjer i tip 
vozila), što će značajno smanjiti 
negativne učinke prometnih nezgoda 
na europskim cestama (smrtne 
ishode, medicinsku skrb i troškove 
oporavka). Ericsson Nikola Tesla je 
jedan od nositelja hrvatskog eCall 
pilota u HeERO projektu koji ima za 
cilj definirati preduvjete za uvođenje 
eCall infrastrukture u Hrvatskoj. 
Dodatno, naša kompanija koordinira 
Ericssonove eCall aktivnosti u 
suradnji sa švedskim Ericssonom 
i drugim uključenim Ericssonovim 
lokalnim kompanijama. Koristimo 
svoje kompetencije u Inteligentnim 
prometnim sustavima na kopnu i 
moru te iskustva u domeni sustava 
javne sigurnosti koja se primarno 
temelji na projektima implementacije 
u E-112 području.

dr. Filjar tijekom prezentacije 
ecall-a na ericssovom štandu na 

its World congressu u busanu

U tome smislu treba uspostavljati 
instrumente i mjere koje podržavaju i 
nadziru stratešku važnost inovacija. 
Primjerice, kriteriji za izbore u 
znanstveno-nastavna zvanja na 
sveučilištima moraju uzimati  u obzir 
i inovacije.

Koji konkretni potezi bi 
mogli osnažiti inovativnost i 
konkurentnost u Hrvatskoj?

- Osnaženje inovativnosti i 
konkurentnosti treba temeljiti 
na poticajnijim uvjetima za 
znanstvenoistraživački rad koji 
se u dobroj mjeri postižu dobrom 
organizacijom i upravljanjem 
istraživačkim kapacitetima institucije. 
Ovdje je posebno važno istaknuti 
stvaranje uvjeta za učinkovitiji rad 
znanstvenih novaka te za otvaranje 
perspektive razvoja njihovih karijera 

nakon doktoriranja. Nadalje, od 
iznimne je važnosti  osnivanje 
istraživačkih laboratorija i centara 
izvrsnosti u kojima bi se mogli 
izvoditi sveobuhvatnije istraživačke 
aktivnosti. U takvome bi okruženju 
i doktorandi i poslijedoktorandi 
imali stimulativno, interdisciplinarno 
ozračje za visoka znanstvena 
postignuća i inovativne iskorake.


